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Onderwerp:    Voordracht    Zienswijze Provinciale Staten op de Kadernota 2023 
Omgevingsdienst Noord-Holland Noord

Advies commissie NLG:

de Voordracht Zienswijze Provinciale Staten op de Kadernota 2023 Omgevingsdienst Noord-Holland 
Noord als hamerstuk door te geleiden naar PS van 7 maart 2022.

Uittreksel van het concept-verslag NLG 7-2-2022: 

4.a. Zienswijze Provinciale Staten op de Kadernota 2023 Omgevingsdienst Noord-Holland Noord

De voorzitter geeft het woord aan de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn.

Eerste termijn

Statenlid Kostic (PvdD) heeft twee opmerkingen. Verschillende onderzoeken wijzen erop dat de capaciteit 
van de Omgevingsdiensten (OD's) moet worden opgekrikt. Ze krijgen steeds meer op hun bordje en hun rol 
bij een goede invoering van de Omgevingswet is essentieel. Mocht dit laatste aspect niet goed gaan, zullen 
natuur, gezondheid en milieu nog verder in het geding komen.

Een omgevingsadviseur speelt een cruciale rol bij de borging dat alles hierin goed gaat, zeker met 
gemeenten die een en ander nu al nauwelijks kunnen bolwerken en in de transitie extra taken krijgen. De 
Partij voor de Dieren verzoekt GS dan ook expliciet om geen negatieve zienswijze in te dienen ten aanzien 
van een verzoek om €4.500 extra voor de inzet van een omgevingsadviseur. De OD stelt immers zelf ook 
dat er voorinvesteringen nodig zijn om klaar te staan voor alle aanvullende vragen over onder meer werving 
en opleiding. 

De heer Cardol (GL) geeft als aandachtspunt mee dat het stuk van het college enigszins onduidelijk was (vijf 
onderwerpen versus vier besluiten). 
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De Omgevingswet wordt in ieder geval uitgesteld tot oktober 2022 en wellicht zelfs tot januari 2023. Wat 
zal dit betekenen voor de rol van de Omgevingsdiensten?

De heer Van Tiggelen (PVV) geeft aan dat zijn fractie achter de opmerkingen van het college staat inzake het 
beter onderbouwen en inzichtelijker maken van de genoemde financiële zaken. Zij ondersteunt dan ook de 
negatieve zienswijze inzake het gevraagde budget voor de omgevingsadviseur. Wat de PVV betreft zou de 
OD NHN zich niet bezig hoeven houden met stikstoftaken, noch met aan de energie- en circulaire transitie 
gerelateerde activiteiten. De heer Van Tiggelen zou derhalve graag willen weten hoe de middelen voor deze 
specifieke onderwerpen worden ingezet. Is een en ander al in kaart gebracht c.q. in kaart te brengen?

Mevrouw Koning-Hoeve (CDA) merkt op dat het CDA voornemens is om akkoord te gaan met de zienswijze. 
Zij heeft echter de navolgende vraag. In de onderdelen waarop door de OD extra budget wordt gevraagd wil 
de provincie thans nog niet meegaan vanwege een te magere onderbouwing. Zegt gedeputeerde daarmee 
dat heroverweging zal plaatsvinden bij de Kaderbrief? Is het echter realistisch om te veronderstellen dat er 
voor het opstellen van de Kaderbrief wél een nadere onderbouwing binnen is van de OD?

Mevrouw De Groot (SP) wijst erop dat de invoering van de Omgevingswet wordt uitgesteld tot 1 oktober 
2020 of 1 januari 2023. Dit geeft de OD NHN de mogelijkheid om tijdig de noodzaak van extra 
omgevingsadviseurs aan te tonen, alsmede de hoeveelheid geld die nog nodig is om het stikstofbeleid goed 
vorm te geven. De OD NHN heeft nu ook meer mogelijkheden om inzichtelijk te maken wat de financiële 
gevolgen van de Omgevingswet zijn voor de provincie en de andere deelnemers als de Omgevingswet in 
werking treedt. Met enige schroom kan de SP zich wel vinden in de zienswijze, maar zij meent dat de 
omgevingsadviseurs nodig zijn.

Mevrouw Gonggrijp (D66) wijst erop dat enkele collega's reeds gerefereerd hebben aan het uitstel van de 
Omgevingswet. Wat betekent dit voor de Omgevingsdienst? Heeft het wellicht consequenties voor de 
zienswijze? Mevrouw Gonggrijp sluit aan bij de woorden van Statenlid Kostic (PvdD) wat betreft het 
toenemende belang van de Omgevingsdiensten en de zorg die al langer bestaat of er genoeg menskracht en 
middelen aanwezig zijn. Kan de gedeputeerde dat toezeggen?
D66 is verheugd dat er kritisch gekeken wordt naar het verzoek.

Mevrouw Jellema (PvdA) sluit aan bij de diverse reeds gestelde vragen van haar medecommissieleden. Ook 
de PvdA kan zich wel vinden in de zienswijze, maar voorkomen moet worden dat het een race to the bottom 
wordt. De Omgevingsdiensten bevinden zich in een onzekere periode. It takes two to tango. Hoe ziet de 
gedeputeerde het derhalve als er in de straks fingerende Omgevingswet een prominente rol aan 
Omgevingsdiensten wordt toegekend?

De heer De Wit (VVD) merkt op dat de VVD-fractie de voordracht steunt. Wat haar betreft kan het als 
hamerstuk naar de PS-vergadering. De VVD acht het meer dan terecht dat er gewezen wordt op de impact 
van zowel de Omgevingswet als de stikstofproblematiek. De fractie deelt de onzekerheden van het college 
en zou deze in een volgende ronde graag opgehelderd zien door de OD.

Mevrouw Hoogendoorn (CU) constateert dat op een aantal onderwerpen een negatieve zienswijze door de 
provincie wordt voorgesteld, bijvoorbeeld wat betreft de volgens de OD zes benodigde omgevingsadviseurs 
en de uitvoering van taken voor de Wet natuurbescherming. Het is goed dat een en ander zorgvuldig wordt 
afgewogen. Is er echter tussentijds geen communicatie geweest om het af te stemmen en het proces c.q. de 
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goedkeuring wellicht te versnellen? De invoering van de Omgevingswet wordt weliswaar uitgesteld, maar 
desalniettemin staat deze op korte termijn alsnog gepland. De ChristenUnie acht het derhalve belangrijk om 
alle zeilen bij te zetten.

De voorzitter bedankt de Statenleden voor hun inbreng in eerste termijn. 
PS hebben tot 1 maart a.s. de tijd om hun zienswijze kenbaar te maken. Aangezien de PS-vergadering na 
die datum valt, is onderhavige zienswijze reeds als concept toegezonden. 
De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde Stigter voor diens beantwoording.

Beantwoording door gedeputeerde Stigter (GL): 
Gedeputeerde Stigter komt allereerst op de vragen over mogelijke versterking van de Omgevingsdiensten. 
De praktijk laat zien dat de provinciale bijdrage bij alle Omgevingsdiensten toeneemt, aangezien de 
taakuitvoering toeneemt. Zo heeft de provincie besloten om een grote impuls te geven aan de OD NHN in 
verband met het stikstofdossier. Deze is nog niet opgenomen in deze Kadernota, omdat de provincie thans 
nog in gesprek is over de ervaringen van de afgelopen tijd rondom de uitvoering van de stikstoftaken en 
over de toekomstige verwachtingen. Uiteraard zal dit wel gebeuren richting de Kaderbrief en de uiteindelijke 
begroting.

De negatieve zienswijze ten aanzien van de Wob-adviseurs en ten aanzien van de omgevingsadviseurs moet 
niet gelezen worden alsof het college niet achter het idee zou staan. GS willen echter wel een ordentelijk 
proces doorlopen, met een onderbouwing van het benodigde bedrag. Laatstgenoemd aspect ontbrak wat 
betreft de Wob-adviseurs. Gedeputeerde heeft er goed vertrouwen in dat die onderbouwing alsnog zal 
komen.

Wat betreft de omgevingsadviseurs loopt op dit moment een pilot. De evaluatie van de pilot zal dit voorjaar 
plaatsvinden, zodat ook dat onderdeel voldoende onderbouwd kan terugkomen.

Mevrouw Jellema (PvdA) begrijpt dat de onderbouwing gewenst is. Is de gedeputeerde het echter 
met haar eens dat dit een typisch voorbeeld betreft waarbij de kosten voor de baten uitgaan?

Gedeputeerde Stigter (GL) verwacht van wel. De taak van de omgevingsadviseurs is in het licht van de 
Omgevingswet heel nuttig. Vanuit een eigenaarsrol menen GS echter dat op het moment dat er een voorstel 
komt, er ook een onderbouwing moet zijn van de gevraagde bedragen. Die ontbrak nog in dit deel. Er lopen 
pilots waardoor er ook meer gevoel bij wordt verkregen. In de volgende fase van de daadwerkelijke 
begroting ligt die onderbouwing wel. De OD NHN is de enige Omgevingsdienst waarbij onderhavige route 
wordt doorlopen via de raden en Staten. Het is derhalve niet zo gek dat die onderbouwing in de Kaderbrief 
thans nog niet volledig is. Het betreft in ieder geval een aankondiging van een aantal onderwerpen waarvan 
de Omgevingsdienst meent dat daar versterking op nodig is. Die onderbouwing zal de komende maanden 
geleverd gaan worden, zodat die tijdig in de begroting voor 2023 kan worden opgenomen.

Statenlid Kostic (PvdD) vraagt of gedeputeerde daadwerkelijk moeilijk gaat doen over €4.500 voor 
een cruciale rol van de OD, terwijl er zomaar een bedrag van €60.000 wordt besteed aan de inruil 
van vislood, dat in de praktijk niet werkt.

Gedeputeerde Stigter (GL) meent dat "moeilijk doen" niet een juiste woordkeuze is in het kader van het 
stikstofdossier. Hij beschouwt zijn standpunt niet zozeer als negatief, maar eerder als constructief kritisch. 
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Gedeputeerde staat achter de gedachtegang van de OD. Er hoort echter een onderbouwing bij, hoe klein het 
bedrag in zekere zin ook is. Het totaal raakt immers ook de gemeenten. Er loopt derhalve thans een pilot 
rond de omgevingsadviseurs.

Het signaal van de Cardol (GL) dat de zienswijze onduidelijk is, zullen GS zich aantrekken. Gedeputeerde 
zegt toe dat het de volgende keer duidelijker zal zijn.

De invoering van de Omgevingswet is uitgesteld naar 1 oktober a.s. dan wel 1 januari 2023. De komende 
periode zal hier meer duidelijkheid over komen. Een en ander betekent dat de Omgevingsdiensten door 
kunnen gaan met de voorbereidingen op de Omgevingswet. Met name wat betreft het Digitaal Stelsel 
Omgevingswet (DSO) komt de langere aanlooptijd goed uit. Door de verschillende provincies is ook het 
pleidooi gehouden om hier echt nog wat tijd voor te nemen. 

In reactie op mevrouw Jellema (PvdA) merkt gedeputeerde Stigter op dat met de Omgevingswet 
onderwerpen als milieu en gezondheid nog centraler komen te staan in het omgevingsbeleid en het RO-
beleid (ruimtelijke ordening). Naar verwachting zullen de Omgevingsdiensten dan ook nadrukkelijk worden 
ingeschakeld bij instrumenten uit de Omgevingswet, zoals de Omgevingsvisie en Omgevingsplannen. De 
omgevingsadviseurs zullen daar ook een rol in hebben.

In antwoord op de heer Van Tiggelen (PVV) merkt gedeputeerde op dat er momenteel gesprekken worden 
gevoerd over de inzet van middelen voor stikstoftaken. Na de uitspraak van de Raad van State in 2019 is de 
inzet vanuit de Omgevingsdiensten verveelvoudigd. De ervaringen worden thans opgehaald. Gelet op de te 
verwachten intensivering en het nieuwe coalitieakkoord vinden er momenteel gesprekken plaats. Binnen 
enkele weken wordt er meer duidelijkheid verwacht.

Richting mevrouw Koning-Hoeve (CDA) heeft gedeputeerde reeds aangegeven dat daar waar een nadere 
onderbouwing wordt gevraagd, deze naar verwachting ook tijdig aanwezig zal zijn. Dat is ook besproken 
met de OD.

De vragen van mevrouw Hoogendoorn (CU) meent gedeputeerde indirect reeds te hebben beantwoord.

De voorzitter constateert dat er behoefte is aan een korte tweede termijn. 

Tweede termijn

Mevrouw Jellema (PvdA) bedankt gedeputeerde voor diens beantwoording. Zij bespeurt veel compassie bij 
de commissieleden voor de Omgevingsdiensten, en voor de OD NHN in het bijzonder. Kan gedeputeerde 
toezeggen dat hij PS de aankomende periode, al dan niet schriftelijk, op de hoogte zal houden van het wel 
en wee en het financiële welzijn van de OD's?

De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde Stigter voor zijn beantwoording in tweede termijn.

Beantwoording door gedeputeerde Stigter (GL): 
Gedeputeerde Stigter antwoordt bevestigend. Hij deelt de compassie van de commissieleden ten aanzien 
van de OD NHN. Hij maakt zich met hen zorgen over de financiële positie van de Omgevingsdiensten en het 
eigenaarschap bij de andere partners. Om die reden zijn GS in gesprek met de OD's en de gemeenten. Het 
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betreft een acuut vraagstuk bij de OD NHN. Gedeputeerde zegt toe om er voor de zomer schriftelijk op 
terug te komen richting de commissie.

De voorzitter bedankt gedeputeerde voor zijn/haar beantwoording en concludeert dat de 
voorlopige zienswijze als hamerstuk zal worden doorgeleid naar de eerstvolgende PS-
vergadering op 8 maart a.s.


